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REVISTA PRESEI 

 

 Viorica Dăncilă anunţă că Guvernul va sesiza CCR pentru un conflict cu Klaus Iohannis: 

Nu doar preşedintele e preocupat de blocarea Executivului, ci întreaga Opoziţie 

Preşedintele PSD Viorica Dăncilă a anunţat miercuri, că Guvernul va sesiza Curtea 

Constituţională pentru a reclama un conflict cu preşedintele Klaus Iohannis, generat de blocarea 

propunerilor de numire a miniştrilor interimari. 

Viorica Dăncilă anunţă că Guvernul va sesiza CCR pentru un conflict cu Klaus Iohannis 

„Preşedintele nu a fost ales să blocheze guvernul fără niciun argument. Domnul Tăriceanu nu a 

fost votat ca să abandoneze guvernul. Vom face tot posibilul să obţinem susţinerea necesară 

pentru a duce mandatul până la capăt. Pentru că românii merită să nu fie implicaţi şi sacrificaţi de 

preşedinte Guvernul României va sesiza CCR pentru a reclama un conflict cu şeful statului”, a 

afirmat Viorica Dăncilă, într-o declaraţie de presă susţinută la sediul PSD. 

Decizia premierului vine în contextul în care preşedintele Klaus Iohannis a susţinut o declaraţie 

de presă, miercuri la Cotroceni, în care a atacat Guvernul, vorbind despre guvernarea eşuată a 

PSD, însă nu a menţionat nimic despre o hotărâre privind miniştrii interimari. 

Şeful Executivului a transmis, la Cotroceni, nominalizarea ca interimari a lui Niculae Bădălău la 

Energie, Ioan Deneş la Mediu şi Ştefan Radu Oprea la relaţia cu Parlamentul, după ieşirea ALDE 

de la guvernare şi demisia miniştrilor ALDE. 

Dăncilă: Nu doar preşedintele e preocupat de blocarea Guvernului, ci întreaga Opoziţie 

Preşedintele PSD Viorica Dăncilă a declarat miercuri că nu doar preşedintele Klaus Iohannis 

urmăreşte blocarea activităţii guvernamentale, ci şi Opoziţia, acuzându-i pe aceştia din urmă de 

jocuri politice. 

"Singura preocupare este să critice Guvernul, uitând că este parte a Executivului. Nu statul 

trebuie resetată, ci preşedintele României trebuie resetat, uitând că e la putere de cinci ani. 

Domnul Ioahnnis a întârziat nepermis o şedinţă CSAT şi a ezitat să îl demită pe şeful STS. După 

care a a venit şi nu a spus nimic. Aşa cum a venit şi astăzi şi nu a spus nimic. Am pregătit un 

proiect de lege pentru îmbunătăţirea intervenţiei în cazul persoanelor dispărut, am promovat o 

OUG pentru înăsprirea pedepselor. Dacă domnul Iohannis şi-ar fi îndeplinit atribuţiile 

constituţionale şi ar fi semnat decretele de numire, am fi putut adopta în şedinţa de Guvern aceste 

măsuri", a declarat Viorica Dăncilă. 
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Liderul PSD a acuzat şi Opoziţia de jocuri politice. 

"Spuneam ieri că un adevărat şef de stat nu îşi manifestă niciodată puterea în forme care distrug 

şi destabilizează, nu aşa îşi câştigă respectul şi aprecierea oamenilor. Nu doar preşedintele e 

preocupat de blocarea sistematică a Guvernului, ci întreaga opoziţie. Îşi negociază voturi şi se 

ceartă pe moţiune. Atât opoziţia, cât şi preşedintele fac jocuri. Preşedintele îşi face campanie, în 

timp ce opoziţia s-a angrenat în jocuri politice", a completat Dăncilă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Iohannis, în ziua în care se aştepta un răspuns legat de miniştrii interimari: PSD ignoră 

rezolvarea problemelor cetăţenilor. Aşa arată o guvernare eşuată 

Preşedintele Klaus Iohannis a criticat, miercuri, din nou guvernarea PSD, precizând că doar 

câteva dintre măsurile pentru siguranţa cetăţenilor au fost luate în calcul, precizând că social 

democraţii sunt preocupaţi de mutarea şefilor "de la o instituţie la alta, fără a fi sancţionaţi". 

Şeful statului a transmis că, în urmă cu câteva săptămâni, tragedia cumplită de la Caracal a arătat 

cât de multe şi de profunde sunt disfuncţionalităţile din interiorul unor instituţii ale statului. 

"Incompetenţa, lipsa unor proceduri clare, corupţia, indiferenţa, toate acestea au dus la un 

deznodământ cutremurător: incapacitatea statului de a salva vieţile propriilor cetăţeni. Am cerut 

Guvernului ca până la finalul lunii august să adopte o serie de măsuri astfel încât, în situaţii 

precum cea de la Caracal, să nu mai existe întârzieri criminale în acţiunea organelor statului. 

Am şi indicat Guvernului în şedinţa CSAT din 30 iulie ce măsuri esenţiale ar trebui luate cu 

prioritate. PSD, preocupat însă de soluţionarea crizelor interne, continuă să ignore rezolvarea 

urgenţelor care sunt importante pentru cetăţeni şi care au un impact direct asupra vieţii şi 

siguranţei lor de zi cu zi. Am văzut doar câteva măsuri punctuale, luate la cald, sub presiunea 

publică, şi grija de a muta şefi de la o instituţie la alta, fără să-i sancţioneze pentru 

incompetenţa lor", a declarat Klaus Iohannis, la Palatul Cotroceni. 

Şeful statului a precizat că PSD e specialist în a tărăga lucrurile, "sperând ca oamenii să uite cui 

îi revine de fapt responsabilitatea". 

"Vedem în aceste zile doar o luptă politică surdă pentru a rămâne cu orice preţ la putere. Tot 

ceea ce avertizam la începutul anului despre buget din păcate s-a adeverit. Investiţii majore nu 

se fac, spitale şi autostrăzi nu se construiesc. PSD nu este preocupat de toate aceste lucruri, 

lucruri care sunt de maxim interes pentru oameni, ci doar de a-şi securiza puterea, scoţând 

funcţii la mezat. Aşa arată o guvernare eşuată", a completat Iohannis. 
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Klaus Iohannis: Poliţia Română are probleme de credibilitate din cauza politizării excesive 

Klaus Iohannis a declarat, miercuri, că deciziile guvernării PSD au permis, prin incompetenţă şi 

inactivitate, ca imaginea instituţiilor statului să fie afectată. Şeful statului a dat exemplul Poliţiei 

Românie, care în prezent „are probleme de credibilitate din cauza politizării excesive”. 

 

„Garantarea siguranţei publice de către stat este fundamentală, iar românii aşteaptă de la statul 

lor respect şi siguranţă. Aşteaptă soluţii rapide, dar guvernarea PSD nu şi-a înţeles niciodată 

rolul. Întârzie nepermis şi modificările legislative necesare pentru ca astfel de cazuri, precum 

cel de la Caracal, să fie tratate cu mai multă operativitate. PSD a primit mai multe propuneri 

concrete – pe unele le-am transmis chiar eu– însă acestea sunt pur şi simplu ignorate. Mai mult, 

pesediştii au abandonat propuneri de rezolvare a unor chestiuni sistemice atunci când baronii 

lor au înţeles că asta înseamnă, de fapt, renunţarea la controlul politic pe justiţie şi poliţie”, a 

afirmat Klaus Iohannis, într-o declaraţie de presă susţinută miercuri la Cotroceni. 

Preşedintele României a adăugat că PSD refuză să facă paşii necesari pentru a corecta deciziile 

greşite luate în ultimii ani. 

„Pentru că, dincolo de creşterea sau nu a pedepselor pentru diverse infracţiuni, vorbim şi de 

cum funcţionează instituţiile statului. PSD refuză să facă paşii necesari pentru a corecta gravele 

carenţe create prin propriile lor decizii în ultimii ani. Aşa se face că nici până acum, deşi a 

generat numeroase efecte negative, legea recursului compensatoriu nu a fost abrogată. Cei din 

guvernul PSD au permis, prin incompetenţă şi inactivitate, ca imaginea instituţiilor statului să 

fie afectată. Astăzi, Poliţia Română – o instituţie fundamentală în România - are probleme de 

credibilitate din cauza politizării excesive”, a completat şeful statului. 

Klaus Iohannis a mai spus că guvernele din ultimii ani au umplut ţara de incompetenţi în funcţii, 

precizând că românii îşi doresc o guvernare funcţională. 

„Am mai spus-o şi o repet – am ajuns aici pentru că guvernele din ultimii ani au umplut ţara de 

incompetenţi în funcţii, au fost daţi afară prea mulţi profesionişti şi au fost puşi în locul lor 

oameni incapabili. Guvernul PSD a făcut mult rău României şi ar fi trebuit să plece demult. 

Românii îşi doresc o altă guvernare şi o vor avea, o guvernare responsabilă, pentru ca împreună 

să facem România funcţională. Se impune, aşadar, resetarea statului, pentru că direcţia în care 

a dus PSD ţara în ultimii ani este una pur şi simplu greşită. Este o direcţie greşită şi românii o 

consideră greşită. S-a văzut acest lucru extrem de clar la referendumul din 26 mai. Este nevoie 

de o guvernare pro-europeană, preocupată de drepturile românilor, de siguranţa românilor, de 

prosperitatea românilor”, a conchis preşedintele Iohannis. 
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Iohannis: Am decis să-l decorez post-mortem cu Steaua României pe diplomatul român 

ucis în Kabul 

Preşedintele Klaus Iohannis a decis să-l decoreze post-mortem pe diplomatul românul ucis la 

ambasada României de la Kabul cu ordinul naţional Steaua României în grad de cavaler cu 

însemn de război. 

 

"În semn de recunoştinţă şi apreciere pentru dăruirea şi curajul său, pentru spiritul de sacrificiu 

dovedit am decis să-l decorez post-mortem cu ordinul naţional Steaua României în grad de 

cavaler cu însemn de război. Totodată, îi urez multă sănătate şi recuperare cât mai rapidă 

românului nostru rănit în acelaşi atac sângeros", a afirmat preşedintele României. 

Preşedintele a transmis condoleanţe familiei îndoliate. 

Preşedintele Klaus Iohannis a condamnat, marţi, cu fermitate, atacul terorist "laş" care a ucis un 

diplomat român şi a rănit alt oficial al României. Acesta a reiterat angajamentul profund pentru 

combaterea terorismului la nivel internaţional. 

Ministrul Afacerilor Externe, Ramona Mănescu, a declarat, marţi seară, că atacul terorist de la 

Kabul a vizat Ambasada României, precizând că a fost vorba de un asalt susţinut timp de câteva 

ore şi că imobilul respectiv nu mai poate fi utilizat. 

Ministrul Afacerilor Externe a precizat că diplomatul român mort făcea parte din structura de 

securitate a misiunii diplomatice şi avea 43 de ani. Ministrul Afacerilor Externe a precizat că, la 

momentul atacului, erau 12 diplomaţi români la misiunea de la Kabul, atacul având loc luni 

seară, la ora 22.00, ora României, şi durând câteva ore după miezul nopţii. 

Ministrul a precizat că atât preşedintele Klaus Iohannis, cât şi premierul Viorica Dăncilă au fost 

informaţi despre tragedie şi că, după părerea sa, pentru diplomatul român mort s-ar impune 

funeralii naţionale, având în vedere actul de curaj de care a dat dovadă. 

Un reprezentant al misiunii diplomatice a României la Kabul a decedat, iar altul a fost grav rănit 

după atacul terorist care a avut loc în Kabul, Afganistan, a anunţat marţi Ministerul Afacerilor 

Externe (MAE). 

(Sursa: Mediafax) 
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 Opoziţia trage de timp. Orban: Vom purta discuţii individual şi cu parlamentari PSD 

pentru moţiunea de cenzură 

Preşedintele PNL Ludovic Orban a declarat că, pentru a trece moţiunea de cenzură în Parlament, 

poartă discuţii cu toate grupurile parlamentare, inclusiv cu social-democraţi. Orban a spus că 

momentul depunerii moţiunii este condiţionat de un acord al tuturor semnatarilor pentru o 

variantă de text. 

"Am stabilit un calendar de negocieri cu toate partidele şi grupurile parlaementare şi grupurile 

parlamentare altele decât PSD pe care îl punem în practică. Am avut întâlniri cu partenerii din 

Opoziţie, de la USR, am discutat cu reprezentanţii PMP, urmând să mai avem o întâlnire cu 

colegii noştri din Opoziţie. Am avut negocieri cu UDMR şi cu grupul minorităţilor. Vom avea 

negocieri şi cu reprezentanţii ALDE şi cu reprezentanţii Pro România. Vom purta discuţii 

individual şi cu parlamentari PSD care sunt dispuşi să susţină moţiunea de cenzură. Suntem 

deschişi să elaborăm un text al moţiunii de cenzură care să curprindă şi observaţiile critice şi 

punctele de vedere ale tuturor partenerilor implicaţi în acest demers parlamentar", a declarat 

Ludovic Orban. 

Autorităţile locale cer Guvernului ca bugetul pentru 2020 să fie aprobat până la sfârşitul anului 

(Sursa: Mediafax) 

 

Dăncilă: Îl somez pe Ponta să prezinte dovezi pentru acuzaţiile aduse; altfel, voi depune 

plângere penală 

Premierul Viorica Dăncilă îi cere preşedintelui PRO România, Victor Ponta, să prezinte public 

dovezi pentru acuzaţiile pe care i le-a adus, în caz contrar intenţionând să depună plângere penală 

împotriva acestuia "pentru atac la prim-ministrul României". 

 

"Închidem această zi cu un alt agitator al scenei politice. Am văzut astăzi în Victor Ponta un om 

disperat, iresponsabil şi lipsit de credibilitate. Am văzut un om care, pentru a-şi atinge scopul 

personal, e în stare să mintă, să acuze fără să prezinte dovezi, să calce şi pe cadavre. Nu toţi 

oamenii sunt de vânzare şi asta nu înţelege Ponta. Nu toţi aşteaptă recompense pentru a vedea 

calea corectă. Aceasta nu e abordarea mea şi, în mod cert, nu este modul meu de a face lucruri", 

a scris Dăncilă miercuri seară într-o postare pe facebook. 

 

Ea afirmă că Victor Ponta "a atacat astăzi prim-ministrul ţării cu acuzaţii neprobate şi l-a 

ameninţat cu mascaţii". 
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"Aceste declaraţii sunt de o gravitate extremă care pot avea repercusiuni serioase şi pot induce 

prejudicii de imagine atât în plan intern, cât şi în plan extern. Dacă Victor Ponta mai vrea să aibă 

vreo fărâmă de credibilitate în faţa oamenilor, este dator să aducă probe. Îl somez să prezinte 

public dovezi pentru toate aceste acuzaţii. În caz contrar, voi depune plângere penală împotriva 

domnului Ponta pentru atac la Prim-ministrul României", a mai scris Dăncilă în postare. 

 

Preşedintele PRO România, Victor Ponta, a declarat miercuri, în legătură cu moţiunea de cenzură 

care ar urma să fie depusă de opoziţie, cenzură, că doreşte mai întâi să vadă documentul şi dacă 

"toată lumea joacă corect". 

 

"Eu, de exemplu, cred că domnul Băsescu are un blat cu Viorica Dăncilă. Cum a reuşit la Senat 

să vedem dacă îi lasă pe deputaţi să semneze şi să voteze moţiunea, că Băsescu are blatul cu 

Dăncilă şi probabil că nu îi lasă", a spus Ponta. 

 

Referitor la faptul că premierul Dăncilă a afirmat recent, la Mamaia, că nu va pleca din funcţie, 

Victor Ponta a spus: "Atunci o să chem mascaţii să o scoatem din Guvern, ce putem să facem 

altceva? Ar fi al doilea preşedinte al PSD care pleacă cu mascaţii". 

 

De asemenea, Ponta a negat că i-ar fi cerut premierului funcţia de ministru al Afacerilor Externe. 

"Am avut o singură întâlnire, după care a fugit la CExN să spună că nu vrea (cu PRO România la 

guvernare - n.r.) - exact ce îi spusesem eu că nu putem să o susţinem la prezidenţiale. I-a minţit 

pe cei de la CExN, de exemplu a zis că am cerut nouă funcţii de ministru. Niciodată. Doamna 

Dăncilă a moştenit de la domnul Dragnea şi faptul că îi minte pe cei din CExN. Norocul celor 

din CExN este că mă sună ei şi află de la mine adevărul", a afirmat Ponta.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Demisia lui Tăriceanu. Data la care va fi decis un succesor pentru a doua funcţie în stat. 

Cei trei candidaţi 

Senatorii vor vota succesorul lui Călin Popescu Tăriceanu la şefia Senatului în plenul de marţi, 

10 septembrie, potrivit unei decizii adoptate în Biroul Permanent. În cursă sunt Ion Popa din 

partea ALDE, Alina Gorghiu din partea PNL, dar şi Teodor Meleşcanu, propus de PSD. 

Demisia lui Tăriceanu. Data la care va fi decis un succesor pentru a doua funcţie în stat. Cei trei 

candidaţi 

„Marţi se face votul pentru alegerea preşedintelui Senatului”, a declarat Alina Gorghiu, pentru 

MEDIAFAX. 
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Tot marţi, înainte de plen, va exista o şedinţă a Biroului Permanent în Senat. 

ALDE a stabilit susţinerea lui Ion Popa pentru funcţia de preşedinte al Senatului, a anunţat Călin 

Popescu Tăriceanu. 

De asemenea, propunerea PNL pentru şefia Senatului este Alina Gorghiu. 

Grupul senatorilor PSD a decis să îl nominalizeze pe fostul ministru de Externe Teodor 

Meleşcanu la şefia Senatului. Viorica Dăncilă a precizat că locul a aparţinut ALDE, iar PSD vrea 

să fie corect şi să respecte acest lucru. 

În schimb, Călin Popescu Tăriceanu a afirmat că cine va accepta o funcţie în Parlament fără 

susţinerea ALDE va fi exclus din partid, făcând referire la Teodor Meleşcanu. 

Călin Popescu Tăriceanu şi-a anunţat, luni, în plen, demisia din funcţia de preşedinte al 

Senatului. 

Interimatul a fost preluat de senatorul PSD de Argeş, Şerban Valeca, după vacantarea funcţiei în 

plenul de luni. 

Meleşcanu, candidat din partea PSD la Senat. Tăriceanu spune că a dejucat „mişcarea” pe care 

voia să o facă Dăncilă 

Călin Popescu Tăriceanu a declarat, miercuri, că a sesizat dorinţa Vioricăi Dăncilă de a prelua şi 

destructura partidul ALDE şi i-a dejucat planul mârşav. El a adăugat că speră ca Teodor 

Meleşcanu să îşi dea seama că propunerea venită din PSD îi afectează prestigiul şi să renunţe la 

şefia Senatului. 

(Sursa: Mediafax) 

 

Meleşcanu, candidat din partea PSD la Senat. Tăriceanu spune că a dejucat „mişcarea” 

pe care voia să o facă Dăncilă 

”Pe măsură ce trece timpul, aflu lucruri noi, deci ceea ce se întâmplă cu acest atac al PSD-ului 

la adresa ALDE este un lucru extrem de grav pentru că încercarea a fost de preluare ostilă nu 

numai a unor parlamentari, ci a întregului partid şi destructurarea lui şi încercarea de a face un 

ALDE în care să coopereze în continuare cu PSD-ul pentru menţinerea structurii politice a 

Guvernului în aşa fel încât doamna Dăncilă să nu fie nevoită să mai vină în Parlament cu o 

formulă de restructurare crezând că supravieţuieşte. Mă bucur că colegii mei au sesizat această 

mişcare şi au dejucat acest plan mârşav”, a declarat, miercuri, Călin Popescu Tăriceanu după 

şedinţa Biroului Permanent al Senatului. 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 5 septembrie 2019 8 

 

Tăriceanu a mai adăugat că Meleşcanu ar trebui să renunţe la propunerea pentru şefia Senatului. 

”Domnul Meleşcanu are suficientă experienţă să-şi dea seama că nu a fost o mişcare inspirată 

şi că cel mai bine pentru domnia sa, pentru prestigiul lui, ar fi cazul să renunţe. Dar nu sunt pe 

post de consilier, fiecare merge, ştiţi, e vorba aceea românească: capul face, capul trage”, a 

afirmat Tăriceanu. 

ALDE a stabilit, marţi, susţinerea lui Ion Popa pentru funcţia de preşedinte al Senatului. 

Totodată, partidul a decis că persoanele care acceptă funcţii, fără acordul formaţiunii, să fie 

excluse din ALDE, vizat fiind Teodor Meleşcanu. 

Decizia ALDE vine după ce grupul senatorilor PSD l-a propus pe Teodor Meleşcanu pentru şefia 

Senatului, după demisia din funcţie a lui Călin Popescu Tăriceanu. Senatul nu a votat, luni, 

propunerea pentru şefia forului legislativ. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Reprezentanţii consiliilor judeţene, municipiilor şi comunelor din ţară cer Guvernului să 

aprobe, până la finalul anului, bugetul pentru anul 2020 şi crearea unui fond de creditare 

nerambursabilă care să asigure contribuţia proprie la proiectele finanţate din fonduri 

nerambursabile. 

Autorităţile locale cer Guvernului ca bugetul pentru 2020 să fie aprobat până la sfârşitul anului 

Uniunea Naţională a Consiliilor Judeţene (UNCJR), Asociaţia Municipiilor din România (AMR) 

şi Asociaţia Comunelor din România (ACoR) au semnat, miercuri, un acord între cele trei 

structuri asociative ale administraţiei publice locale din România şi au transmis primului -

ministru şi ministrului finanţelor publice solicitările referitoare la echilibrarea bugetelor pentru 

anul 2020. 

Astfel, UNCJR, AMR şi ACoR solicită Guvernului modificarea Legii nr. 273/2006 privind 

finanţele publice locale, astfel încât finanţarea unităţilor administrativ-teritoriale să fie 

reglementată prin Legea finanţelor publice locale şi nu prin Legea bugetului de stat, aşa cum s-a 

întâmplat în ultimii doi ani, iar această modificare să intre în vigoare la data de 1 ianuarie 2020. 

De asemenea, UNCJR, AMR şi ACoR îşi doresc un calendar de aprobare a Legii bugetului de 

stat pe anul 2020, astfel încât bugetul să fie depus de către MFP la Guvern, pentru prima lectură, 

până la data de 30 septembrie 2019, Proiectul Legii Bugetului să fie depus de către MFP la 

Guvern până la data de 15 octombrie 2019, iar apoi să fie supus spre adoptare Parlamentului cel 

mai târziu până la data de 1 noiembrie 2019. 
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Totodată, autorităţile locale mai cer ca începând cu ianuarie 2020, finanţarea sistemului de 

protecţie a copilului, a centrelor publice pentru persoane adulte cu handicap, finanţarea 

drepturilor asistenţilor personali ai persoanelor cu handicap grav şi a indemnizaţiile lunare ale 

persoanelor cu handicap grav de la nivelul comunelor, oraşelor, municipiilor, sectoarelor 

municipiului Bucureşti şi judeţelor să se aloce integral de la bugetul de stat, prin asigurarea de 

sume defalcate din TVA cu destinaţie specială, fără ca acestea să greveze bugetele minime de 

funcţionare ale autorităţilor locale. 

UNCJR, AMR şi ACoR mai cer Guvernului un Fond de creditare nerambursabilă pentru unităţile 

administrativ-teritoriale, din 2020, care să asigure contribuţia proprie a acestora la proiectele 

finanţate din fonduri externe nerambursabile. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Pacienţii vor avea acces la toate decontările făcute de CNAS în numele lor. Proiectul, 

adoptat în Parlament 

Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, decizional, proiectul de lege prin care cei care benficiază 

de asigurare de sănătate să aibă acces la toate decontările făcute în numele lor de către Casa 

Naţională de Asiguări de Sănătate pe anul precedent. 

Pacienţii vor avea acces la decontările făcute de CNAS în numele lor. Proiectul, adoptat în 

Parlament 

Astfel, pacienţii ar putea avea acces la lista cu deconturile efectuate pentru fiecare dintre 

serviciile medicale, serviciile de îngrijire a sănătăţii, medicamentele, materialele sanitare, 

dispozitivele medicale şi celelalte servicii la care au dreptul. 

"La cerere, casa de asigurări de sănătate la care este luată în evidenţă persoana asigurată, 

comunică în termen de 45 de zile persoanei lista cu serviciile medicale, medicamentele şi 

dispozitivele medicale de care a beneficiat persoana asigurată în anul precedent, decontate din 

bugetul Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate, cu precizarea contravalorii 

acestora, a furnizorilor care le-au efectuat/eliberat, precum şi a datei efectuării/eliberării 

acestora", arată proiectul de act normativ. 

Lista cu decontările de care a benficiat asiguratul va putea fi accesată şi prin intermediul 

dosarului electronic al pacientului. 

Iniţiatorul proiectului, deputatul USR Tudor Pop, susţinerea că actul normativ "deschide un front 

de luptă" împotriva corupţiei din sistemul de asigurări de sănătate. 
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"Astăzi USR a mai făcut un pas mai departe spre ceea ce ne dorim de la sistemul de sănătate: 

respect şi mai multă putere pentru pacient. De data asta e vorba despre puterea asiguraţilor de a 

verifica ce anume şi cât se decontează de către CNAS în numele lor. Pe 29 noiembrie 2017 am 

depus alături de Dan Barna şi Cristian Ghinea, o propunere legislativă care deschide un front de 

luptă impotriva coruptiei din sistemul de asigurari de sanatate, oferind asiguraţilor acces la 

absolut toate cheltuielile decontate in numele lor", a scris deputatul USR, miercuri, pe Facebook. 

"Practic, fiecare asigurat să poată suprapune raportul de cheltuieli de la CNAS peste serviciile 

medicale oferite în realitate - ceea ce în alte democraţii e o banalitate. Astfel, asiguraţii vor putea 

vedea exact ce decontări s-au făcut în numele lor şi pot reclama posibile fraude făcute în numele 

lor. Înainte de această iniţiativă, accesul era foarte greoi şi extrem de limitat, asiguraţii primind 

rapoarte, şi acelea foarte întârziate, doar pentru serviciile medicale oferite". 

Pop mai susţine că "zeci de milioane de lei" se duc în "buzunarele Mafiei din Sănătate". 

"Cu votul de azi acceptăm, în sfârşit, faptul că avem o problemă uriaşă cu decontările fictive. Şi 

cu faptul că zeci de milioane de lei se duc în buzunarele Mafiei din Sănătate şi nu pe îngrijirea 

pacienţilor. Mi-aş fi dorit foarte mult să păstrăm în proiect opţiunea ca fiecare asigurat să 

primească şi o scrisoare anuală cu totalitatea cheltuielilor, aşa cum este de pildă în Austria. Este 

cea mai eficientă cale, dar mi-au fost aduse ca argumente costurile mari şi incapacitatea 

administrativă de a face acest lucru", a mai transmis politicianul. 

Proiectul a fost respins de Senat, însă deoarece Camera Deputaţilor este forul legislativ 

decizional în acest caz, legea va merge la preşedintele Klaus Iohannis pentru promulgare. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ordonanţa de Urgenţă privind revenirea la alegerea prin vot nominal a preşedinţilor de 

CJ, adoptată tacit de Senat 

Senatul a adoptat, miercuri, tacit, proiectul de lege pentru aprobarea OUG care modifică 

legislaţia pentru a reveni la votul uninominal la alegerea preşedinţilor de Consilii Judeţene. 

Ordonanţa de Urgenţă privind revenirea la alegerea prin vot nominal a preşedinţilor de CJ, 

adoptată tacit de Senat 

Astfel, ordonanţa de urgenţă pentru modificarea legislaţiei prin care se revine la votul 

uninominal la alegerea preşedinţilor de Consilii Judeţene va fi dezbătută şi adoptată de Camera 

Deputaţilor, în calitate de for decizional. 
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Guvernul a adoptat pe 3 iunie Ordonanţa de urgenţă nr.40/2019 privind modificarea şi 

completarea Legii nr.115/2015 pentru alegerea autorităţilor administraţiei publice locale, pentru 

modificarea Legii administraţiei publice locale nr.215/2001, precum şi pentru modificarea şi 

completarea Legii nr.393/2004 privind Statutul aleşilor locali, pentru modificarea şi completarea 

Legii administraţiei publice locale nr.215/2001, precum şi pentru modificarea Legii nr.393/2004 

privind Statutul aleşilor locali. 

Potrivit prevederilor ordonanţei, articolul 1, alineatele (2), (4) şi (5) vor fi modificate şi vor avea 

următorul cuprins: 

„Art. 1. - (2) Consiliile locale şi consiliile judeţene, primarii şi preşedinţii consiliilor judeţene se 

aleg prin vot universal, egal, direct, secret şi liber exprimat. 

(4) Primarii comunelor, oraşelor, municipiilor, sectoarelor municipiului Bucureşti şi primarul 

general al municipiului Bucureşti, precum şi preşedinţii consiliilor judeţene se aleg pe 

circumscripţii electorale, prin scrutin uninominal. 

(5) Viceprimarii, precum şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene se aleg prin vot indirect de către 

consiliile locale, respectiv consiliile judeţene", este una dintre modificările propuse”. 

În forma în vigoare, articolul 1 prevede la alineatele (2), (4) şi (5) următoarele: „(2) Consiliile 

locale, consiliile judeţene şi primarii se aleg prin vot universal, egal, direct, secret şi liber 

exprimat. (4) Primarii comunelor, oraşelor, municipiilor, sectoarelor municipiului Bucureşti şi 

primarul general al municipiului Bucureşti se aleg pe circumscripţii electorale, prin scrutin 

uninominal.(5) Preşedinţii şi vicepreşedinţii consiliilor judeţene, precum şi viceprimarii se aleg 

prin vot indirect, de către consiliile judeţene, respectiv consiliile locale”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Deputaţii au adoptat decizional majorarea indemnizaţiilor pentru veteranii de război 

Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, proiectul de lege care prevede majorarea 

indemnizaţiilor şi a sporurilor pentru invalizii, veteranii şi văduvele de război, indemnizaţiile 

fiind în medie de 5 ori mai mari. Proiectul a fost votat în unanimitate, cu 266 de voturi "pentru". 

Deputaţii au adoptat decizional majorarea indemnizaţiilor pentru veteranii de război 

Actul normativ are în vedere modificarea art.1 din Legea nr.49/1991, în sensul majorării valorii 

indemnizaţiilor invalizilor, veteranilor şi văduvelor de război, după cum urmează: a) pentru 

invalizii de război: 1500 lei lunar, pentru marii mutilaţi şi cei încadraţi în gradul I de invaliditate, 

1000 lei lunar, pentru cei încadraţi în gradul II de invaliditate, 900 lei lunar, pentru cei încadraţi 

în gradul III de invaliditate, b) pentru veteranii de război: 600 lei lunar, c) pentru văduvele de 

război, dacă nu s-au recăsătorit: 600 lei lunar. 
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"În prezent mai sunt 7000 de veterani de război şi peste 50 000 de văduve de veterani de război 

şi chiar dacă OUG este în vigoare este foarte important votul Parlamentului pentru ca această 

formă reparatorie de recunoştinţă să poată continua", a declarat secretarul Camerei Deputaţilor 

Olguţa Vasilescu, înaintea votului din Cameră. 

Totodată, deputatul PNL Daniel Andrei Ghorghe a motivat votul în favoarea proiectului de lege, 

spunând că această majorare este "mică dar importantă" pentru că arată recunoştinţa faţă de 

veteranii de război. 

"Grupul parlamentar al Partidului Naţional Liberal a votat adoptarea acestei legi. Aceste măriri 

în ceea ce priveşte indemnizaţiile pentru veteranii de război, urmaşii acestora, invalizii de război 

reprezintă o minimă reparaţie pe care statul român o face foarte târziu pentru tot mai puţinii 

supravieţuitori a ceea ce a însemant Cel de Al Doiela Război Mondial. Aceşti oameni au avut 

până acum nişte indemnizaţii ridicole, nişte indemnizaţii de un nivel mizerabil.(...) Noroc cu 

Centenarul Marii Uniri care a adus această modificare legislativă, una mică dar benefică şi 

importantă pentru ceea ce înseamnă recunoştinţa faţă de nişte eroi autentici ai neamului 

românesc", a declarat Andrei Gheorghe. 

Proiectul de lege a fost adoptat de Senat pe data de 17 octombrie 2018 şi urmează să fie trimis 

preşedintelui Klaus Iohannis pentru promulgare. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Persoanele surde pot monta semn pe maşini pentru a semnala deficienţa de auz. 

Proiectul, adoptat de Senat 

Senatul a adoptat, în calitate de prim for sesizat, proiectul care prevede că persoanele surde sau 

cu dizabilităţi de auz să poată pune pe maşină un semn prin care să semnaleze deficienţa şi faptul 

că au nevoie de interpret, dacă sunt opriţi pentru control. 

Persoanele surde pot monta semn pe maşini pentru a semnala deficienţa de auz. Proiectul, 

adoptat de Senat 

Iniţiativa legislativă a deputatului PNL Adriana Săftoiu a fost adoptată de Senat cu 78 voturi 

„pentru”. 

Iniţiativa Adrianei Săftoiu vizează modificarea şi completarea Ordonanţei de Urgenţă a 

Guvernului României nr.195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice în sensul introducerii 

unui nou articol: „Conducătorii de vehicule pot monta pe autovehiculele proprii semnul distinctiv 

pentru conducătorul de autovehicul cu dizabilităţi de auz”. 
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Semnul este opţional şi se aplică pe lunetă, în colţul din dreapta sau stânga sus. 

„Acest semn este recomandat pentru conducătorii de autovehicule, persoane surde şi cu 

deficienţe de auz, din următoarele motive: 

- dacă persoana surdă este oprită de agentul de circulaţie, acesta va şti că este nevoie de interpret 

şi de comunicare în limbajul semnelor; 

- dacă persoana surdă este implicată într-un accident de circulaţie, autorităţile sau persoanele 

fizice vor vedea semnul reprezentativ şi vor putea apela în regim de urgenţă la un interpret în 

limba semnelor; - în trafic sau în diverse situaţii, ceilalţi şoferi vor şti că persoana surdă trebuie 

atenţionaţă prin semnale luminoase; 

- orice şofer surd să aibă obligatoriu o legitimaţie specială în care să se dovedească că are 

dizabilităţi auditive şi să arate poliţiei rutiere”, arată deputatul PNL în expunerea de motive a 

proiectului. 

Senatul a adoptat proiectul, în calitate de prim for sesizat, decizională fiind Camera Deputaţilor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Mediul de afaceri din România cere să fie consultat de guvern în luarea deciziilor. 

„Proiectul pentru noua lege a dialogului social este un troc politic discutat ba cu 

sindicatele, ba cu patronatele“ 

Reprezentanţii mediului de afacerile cer factorilor politici să nu schimbe legea dialogului social 

pentru că noua lege vine cu amendamente care dezechilibrează relaţiile de muncă şi dialogul 

social la nivel naţional. 

Alianţa Confederaţiilor Patronale din România consideră că propunerea legislativă privind 

modificarea dialogului social are amendamente care dezechilibrează relaţiile de muncă şi 

dialogul social la nivel naţional. Propunerea legislativă privind dialogul social a fost respinsă de 

Senat în 2018, dar se află acum în dezbatere la Comisia de Muncă şi Protecţie Socială din 

Camera Deputaţilor. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Sistarea livrării apei calde în Bucureşti, analizată de ELCEN: Probabilitatea ca apa caldă 

să fie oprită este destul de mare/ RĂSPUNSUL dat de Primăria Capitalei 

Administratorul judiciar ELCEN Sierra Quadrant transmite că urmare a refuzului Primăriei 

Bucureşti de a plăti subvenţia către RADET, creanţele curente neîncasate de ELCEN au ajuns la 

217,5 milioane lei, motiv pentru care Comitetul Creditorilor ELCEN discută despre sistarea 

livrării apei către RADET. 

Sistarea livrării apei calde în Bucureşti este analizată de Comitetul Creditorilor ELCEN 

UPDATE: Primăria Capitalei asigură, miercuri seară, bucureştenii că procesul de furnizare a 

apei calde se desfăşoară normal, fără a fi pus în pericol de actuala situaţie juridică sau financiară 

a RADET şi ELCEN. 

“Am vorbit azi cu doamna premier Dăncilă şi cu domnul Ministru de Finanţe Teodorovici care 

m-au asigurat atât pe mine, ca primar general, cât şi pe bucureşteni că, sub nicio formă, Guvernul 

nu va fi de acord cu sistarea 

apei calde acum, pe timp de vară, şi a apei calde şi a căldurii, pe timp de iarnă, indiferent de 

sincopele juridice şi financiare dintre Elcen si Radet. Dincolo de declaraţiile belicoase ale 

administratorilor ELCEN, atât cel special cât mai ales cel judiciar, sistarea livrării agentului 

termic în Capitală nu este, oricum, o decizie la îndemâna celor care o cer din motive strict 

comerciale. Vorbim aici de infrastructura critică, ce trebuie prin lege să aibă continuitate, asupra 

căreia nu se poate interveni. Înţelegem că administratorul judiciar al ELCEN este o firmă care 

urmăreşte doar profitul, fiind interesată exclusiv de încasarea unor comisioane cât mai mari şi nu 

de calitatea vieţii bucureştenilor. Dar trebuie să existe o limită dincolo de care nu se poate trece, 

limită pe care, din păcate, reprezentanţii Sierra Quadrant o depăşesc în mod sistematic", a 

transmis primarul general al Capitalei. 

Gabriela Firea i-a asigurat pe toţi bucureştenii că Primăria Capitalei nu va accepta sub nicio 

formă impunerea unor astfel de măsuri şi că va întreprinde toate demersurile necesare pentru ca 

livrarea agentului termic să se facă fără probleme. 

"În acest moment, suntem în plin proces de reparaţii şi înlocuire a ţevilor vechi, unele dintre ele 

chiar de peste 50 de ani“, mai transmite edilul. 

Reacţia Primăriei vine după ce administratorul judiciar ELCEN Sierra Quadrant a transmis că 

urmare a refuzului Primăriei Bucureşti de a plăti subvenţia către RADET, creanţele curente 

neîncasate de ELCEN au ajuns la 217,5 milioane lei, motiv pentru care Comitetul Creditorilor 

ELCEN discută despre sistarea livrării apei către RADET. 
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Potrivit unui comunicat de presă remis MEDIAFAX, creanţele curente neîncasate de ELCEN au 

ajuns la 217,5 milioane lei, din care 110,3 milioane cu scadenţa de 90 de zile depăşită. 

În aceste condiţii, anunţă sursa citată, administratorul judiciar ELCEN Sierra Quadrant va 

convoca Comitetul Creditorilor ELCEN, urmând ca aceştia să decidă dacă ELCEN va sista 

livrarea agentului termic către RADET. 

"Din păcate, în ciuda nenumăratelor apeluri la responsabilitate transmise de compania noastră, 

atât în întâlnirile şi corespondenţa oficială cu PMB, cât şi în comunicarea publică, oficialii PMB 

au continuat să abordeze cu indiferenţă situaţia dramatică a sistemului de termoficare", se arată 

în comunicatul d presă. 

“Oprirea apei calde în Capitală este o măsură extremă, pe care am încercat să o evităm în 

permanenţă. Am livrat agentul termic către RADET, deşi ELCEN nu era plătită, sperând la 

nesfârşit că doamna primar Gabriela Firea va înţelege la un moment că responsabilitatea ei 

numărul unu o reprezintă calitatea vieţii cetăţenilor. Se pare că am fost nişte naivi! Pentru ei, 

cetăţeanul este o noţiune abstractă. Concrete sunt doar donaţiile pentru biserici, reclamele plătite 

din bani publici la TV pentru nişte companii de stat care toacă sute de milioane de lei lunar, 

excursiile pentru pensionari şi alte astfel de acţiuni. După ce au distrus şi falimentat RADET, 

ELCEN a devenit noua lor ţintă. Este imposibil pentru o companie aflată deja în insolvenţă să 

presteze servicii pe gratis, acumulând datorii la rândul ei către furnizori şi privând creditorii de 

şansa recuperării creanţelor. De aceea, probabilitatea ca ELCEN să oprească livrarea apei calde 

în maximum o lună este destul de mare.", a declarat Ovidiu Neacşu, partener fondator Sierra 

Quadrant. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 International Business Forum, joi, la Palatul Parlamentului 

Ministerul pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat (MMACA) organizează joi, la 

Palatul Parlamentului din Bucureşti, cea de a doua ediţie a International Business Forum - IBF, 

un eveniment dedicat impulsionării companiilor din România pentru expansiunea pe pieţele din 

străinătate şi sporirea investiţiilor. 

  

În sesiunile organizate în cadrul forumului, MMACA oferă posibilitatea interacţiunii directe între 

participanţi, clarificării aspectelor de interes privind programele de susţinere a antreprenorilor şi 

internaţionalizării companiilor, explorării de noi oportunităţi de cooperare externă. 
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La eveniment se vor reuni în acelaşi cadru ambasadori şi reprezentanţi economici ai ambasadelor 

acreditate la Bucureşti, reprezentanţi ai autorităţilor publice centrale şi locale din domeniul 

economic, reprezentanţi ai mediului de afaceri autohton, antreprenori de succes care îşi vor 

prezenta experienţele de pe pieţele externe, precum şi investitori străini. 

 

Conform agendei, evenimentul va fi deschis de Mihai Fifor, viceprim-ministru pentru 

implementarea parteneriatelor strategice ale României, ministru interimar al Afacerilor Interne, 

Ştefan-Radu Oprea, ministrul pentru mediul de afaceri, comerţ şi antreprenoriat, şi de Roxana 

Mînzatu, ministrul fondurilor europene.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Enel va fi inclus în indicele bursier paneuropean STOXX Europe 50, care înglobează cele 

mai importante 50 de companii din Europa 

 Grupul Enel va fi inclus, începând cu 23 septembrie, în indicele STOXX Europe 50, care 

înglobează cele mai importante 50 de companii din Europa, informează compania.  

Includerea Enel a fost decisă în urma evaluării periodice a companiilor listate realizată de către 

STOXX, operatorul indicilor grupului Deutsche Boerse, printre care se numără şi STOXX 

Europe 50. Indicele STOXX Europe 50 urmăreşte companiile-lider din cele mai importante 

sectoare economice din Europa, acoperind aproape 50% din capitalizarea pieţei bursiere 

europene.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 ALERTĂ - Marile companii din energie nu vor modificarea OUG 114: Va genera 'o 

creștere rapidă a prețurilor finale ale energiei electrice și gazelor naturale' 

Federaţia Asociaţiilor Companiile de Utilităţi din Energie (ACUE) solicită renunţarea la 

modificările propuse în Parlament la controversata OUG 114/2018, în special la dereglementarea 

bruscă a preţurilor. Companiile din energie atrag atenţia că o asemenea măsură va bulversa piaţa 

şi va duce la creşterea rapidă a preţurilor la energie electrică şi gaze naturale. 

Înfiinţată în mai 2012, Federaţia ACUE are 28 de membri, printre care se numără grupuri 

importante din domeniul energiei electrice și gazelor naturale, respectiv CEZ România, E.ON 

România, Societatea Energetică Electrica SA, ENEL România, ENGIE România, GAZ 

EST, C.N.T.E.E. Transelectrica SA, WIEE, cu un număr total de circa 27.000 de angajaţi şi cu o 

cifră de afaceri anuală de peste 5,5 miliarde de Euro. 
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Companiile din domeniul energiei îşi exprimă doleanţele într-o scrisoare adresată liderilor 

Parlamentului. STIRIPESURSE.RO vă prezintă scrisoarea integrală semnată de Frank Hajdinjak, 

preşedintele Federaţiei ACUE: 

"În numele Federației ACUE, din care fac parte, alături de alte companii, operatorii de distribuție 

și furnizare a energiei electrice și gazelor naturale, vă supunem atenţiei dumneavoastră anumite 

aspecte care sunt de natură să aibă un efect contrar celui scontat de către legiuitor și să aibă un 

impact negativ asupra stabilității economice și bunăstării cetățenilor. 

În acest sens, ne referim la propunerile de modificare a OUG nr.114/2018 prin legea de aprobare 

care se dezbate în comisiile Camerei Deputaților, respectiv amendamentele propuse în cadrul 

Comisiei de industrii și servicii care conduc la eliminarea prețurilor reglementate pe piața angro 

pentru gaze naturale și energie electrică destinate populației, cu consecințe asupra creșterii 

prețurilor și disfuncționalități în piețele de energie. 

Considerăm că o nouă schimbare majoră a legislației privind piețele de energie electrică și gaze 

naturale, în mai puțin de un an de zile de la ultima modificare, este nocivă pentru buna 

funcționare a piețelor de energie. ACUE observă cu îngrijorare faptul că, în timp ce legislația 

privind funcționarea piețelor de energie și gaze naturale a fost schimbată în mod radical în 

decembrie 2018, fără o consultare prealabilă a actorilor relevanți, această nouă decizie ar 

reprezenta o nouă perturbare radicală a cadrului legislativ, însă tot fără consultări adecvate, cu 

consecințe semnificative pentru consumatorii casnici. Orice schimbare a legislației primare ar 

trebui realizată după consultarea tuturor actorilor relevanți, astfel încât măsurile avute în vedere 

să producă cât mai puține perturbări în funcționarea piețelor de energie. 

Membrii ACUE și-au reafirmat, în repetate rânduri, sprijinul pentru liberalizarea pieței și pentru 

dereglementarea prețurilor. În același timp, considerăm că redeschiderea piețelor de energie și 

gaze naturale trebuie să se realizeze gradual, după un calendar bine stabilit, pentru a se evita o 

creștere bruscă a prețurilor pentru consumatorii finali casnici și apariția unor întreruperi în 

aprovizionarea și siguranța alimentării acestui segment de consumatori. De asemenea, ACUE 

susține necesitatea de a defini consumatorii vulnerabili și de a implementa o schemă funcțională 

de susținere a acestei categorii înainte de dereglementarea prețurilor la energie electrică și gaze 

naturale, care devine critică în contextul creșterii așteptate a prețurilor angros ca urmare a 

amendamentelor propuse. 

În plus, o schimbare radicală de legislație va avea un efect perturbator asupra aprovizionării 

consumatorilor casnici pe durata sezonului rece. ACUE atrage atenția asupra faptului că, în acest 

moment, majoritatea furnizorilor și-au încheiat contractele de achiziție a gazelor naturale și 

energie electrică necesare pentru acoperirea consumului casnic în iarna următoare, astfel încât o 

modificare fundamentală de legislație va conduce la creșterea abruptă a prețurilor și va pune în 

pericol capacitatea furnizorilor de a-și onora contractele către clienții finali, inclusiv producătorii 

de energie termică care întâmpină deja dificultăți financiare majore. 
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Modificările legislative, dacă vor fi menținute de comisiile de fond și de plenul Camerei 

Deputaților, vor genera un impact puternic asupra consumatorilor casnici, conducând la o 

creștere rapidă a prețurilor finale ale energiei electrice și gazelor naturale. 

În cazul gazelor naturale, această creștere a prețurilor finale va fi cauzată de diferența majoră 

între prețul reglementat de 68 de lei/MWh și prețurile de tranzacționare a gazelor naturale pe 

bursele BRM și OPCOM. Conform ultimelor tranzacții publicate de către BRM, prețul de 

tranzacționare pentru gazele naturale pe piața forward pentru anul gazier care începe la 1 

octombrie 2019 a fost de 115 lei/MWh (reprezentând o creștere de aproximativ 70% față de 

prețul angro reglementat), în timp ce prețul mediu pe piața de ziua următoare a fost în jur de 100 

lei/MWh.În baza acestor date, creșterea imediată a prețurilor gazelor naturale la clienții finali va 

fi de circa 25-30%. 

În cazul energiei electrice, prețul angro mediu pentru anul de livrare 2020 este de peste 300 

lei/MWh, cu cel puțin 100 de lei/MWh mai mult decât costul de achiziție avut în vedere la 

stabilirea prețurilor reglementate pentru consumatorii casnici. În baza acestor date, creșterea 

imediată a prețurilor energiei electrice la consumatorii finali va fi de circa 20%. 

ACUE solicită ca astfel de intervenții publice în stabilirea prețurilor de furnizare a energiei 

electrice să respecte criteriile stabilite prin Directiva UE 2019/944 din 5 iunie 2019 privind 

normele comune pentru piața internă de energie electrică: să urmărească un interes economic 

general, să nu depășească ceea ce este necesar în vederea atingerii respectivului interes economic 

general, să nu aibă drept rezultat costuri suplimentare pentru participanții la piață într-un mod 

discriminatoriu. 

ACUE face apel la autoritățile publice ca efectele schimbărilor legislative să fie evaluate pe 

termen scurt și mediu și ca termenele de implementare să fie rezonabile pentru a asigura o 

tranziție fără șocuri pentru consumator și o piață funcțională de energie electrică și gaze naturale, 

asigurând o protecție socială adecvată a consumatorilor vulnerabili. 

În sprijinul analizei dvs, vă supunem atenției următoarele aspecte: 

1. Efecte pe termen scurt în piaţa de gaze naturale 

Dacă prevederile din OUG 114 care vizează piața de energie sunt abrogate, efectul va fi că 

vânzătorii vor denunţa contractele imediat, punând furnizorii într-o situație de incapacitate în a 

găsi gaz pentru populație. De la momentul la care OUG 114/2018 nu mai produce efecte, 

contractele pot fi anulate, deoarece este stipulat explicit că acestea se bazează pe dispozițiile 

legale în vigoare. Nu există nicio garanție că acele cantități vor fi oferite pe piață pentru a acoperi 

consumul intern. Dacă contractele alocate sunt anulate în timpul iernii, capacitatea de import și 

cantitățile extraxe din depozitele de gaze sunt insuficiente pentru a suplini volumele din 

consumul domestic intern. 
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În cel mai rău caz, pierderea volumelor din contractele anulate, coroborată cu riscul de tranzit din 

Ucraina care să se materializeze chiar și pentru câteva zile, vom avea o situaţie de ilichiditate în 

piaţă. 

Întreruperile temporare potențiale în tranzitul prin Ucraina agravează impactul declanşat de 

abrogarea prevederilor OUG 114/2018, făcând importul complet indisponibil. Este de așteptat ca 

Ungaria și Bulgaria să întâmpine aceleași probleme, ceea ce le va împiedica exportul în țările 

vecine. Capacitatea de extracție este limitată din punct de vedere tehnic, ceea ce înseamnă că 

stocarea nu poate acoperi volumele dislocate din contractele reglementate. 

2. Efecte negative pe termen scurt şi mediu în economie 

• Inflație: liberalizarea bruscă și completă a prețurilor utilizatorilor finali va crește aceste prețuri 

cu aproximativ 45 - 50 de lei pentru gaz, de la 115 RON/MWh în prezent, și cu aproximativ 100 

de lei pentru energia electrică, de la 490 RON/MWh în prezent. Există, de asemenea, efecte 

secundare asupra altor prețuri pentru bunuri și servicii. Condiderăm că este necesar să se solicite 

Băncii Naționale a României calculul acestui impact; 

• Deprecierea monedei; 

• Creşterea dobânzilor, ceea ce va duce la o rambursare mai scumpă a împrumutului; 

• Încetinirea creșterii economice: venitul disponibil populaţiei va fi diminuat, afectând negativ 

consumul și creșterea economică. În contextul riscurilor mai mari la nivelul UE (încetinirea 

creșterii în Germania, Brexit fără acord) și la nivel mondial și, având în vedere dezechilibrele 

interne, o creștere mai scăzută în România va avea un impact negativ asupra întregii economii și 

asupra nivelului de trai al populației. 

Efectele combinate ale venitului disponibil mai scăzut și ale prețurilor mai mari vor deteriora și 

mai mult nivelul de trai al populației. Este important de știut că prețurile interne actuale pentru 

gospodării sunt deja printre cele mai ridicate din UE în ceea ce privește puterea de cumpărare, în 

timp ce consumatorii români vulnerabili nu sunt protejați de legislație. 

3. Problemele structurale ale pieţei 

OUG 114 /2018 a fost adoptată de Guvern pentru a stabiliza volatilitatea pieței angro din 2018, 

cauzată de lipsa mecanismelor de piață mature. Însă nu au fost înregistrate progrese 

semnificative în ceea ce privește elementele fundamentale ale pieței de atunci, pentru a indica o 

poziție mai bună pentru a realiza liberalizarea imediat. 

Prin OUG 114 s-a dorit o atenuare a creșterii prețurilor la consumatori finali, care ar fi avut loc 

dacă prețurile angro ar fi fost reflectate integral. Volatilitatea ridicată și lichiditatea redusă au 

avut loc pe fondul unor mecanismele de piaţă imature. Nu există dovezi care să arate că suntem 

într-o situație mai bună acum. 
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Soluția propusă 

Dereglementarea este un proces. Măsurile tranzitorii sunt obligatorii și asigură respectarea 

legislației UE, așa cum a fost indicat în discuțiile anterioare cu DG Energy. 

O abrogare bruscă a OUG 114, fără măsuri tranzitorii pentru o perioadă corespunzătoare de timp, 

este un scenariu care riscă să creeze dezechilibre majore și ar trebui evaluate cu atenție 

implicațiile. Este necesar un timp rezonabil pentru trecerea la o piață liberă, dacă dorim să nu 

expunem consumatorii unor șocuri de preț. 

Primul pas este dezvoltarea unei piețe lichide și competitive, cu descoperire de preț fiabilă și 

acces egal la sursă pentru toți actorii pieței, printr-un program de disponibilizare a gazelor (gas 

release program). Acesta ar permite apariția unui indice de preț intern, care favorizează toți 

participanții la piață. 

În același timp, un mecanism de sprijin dedicat ar trebui să fie pus în aplicare înainte de 

dereglementarea prețurilor, pentru a proteja eficient consumatorii vulnerabili și pentru a reduce 

presiunea pe preţurile de piață. 

Programul de disponibilizare a gazelor se bazează pe un calendar de licitații tranzitoriu care ar 

trebui: 

a. Să fie implementat cel puțin un an pentru a fi concludent și permite descoperirea fiabilă a 

prețurilor 

b. Să stabilească mai multe tranzacții periodice, de ex. produse lunare, trimestriale și anuale 

c. Să aibă un preț de pornire stabilit de ANRE. 

Odată ce aceste măsuri sunt puse în aplicare, indicele generat va permite injectarea prețurilor de 

piață în plafonul de preț, în același timp o scădere treptată a volumelor vândute la prețul 

reglementat. Acest parcurs etapizat ar servi la minimizarea riscului de a avea șocuri de preț 

resimțite de consumatori. 

Dacă nu este implementată o astfel de foaie de parcurs treptată pentru a rezolva problemele 

structurale de piață expuse, nu există nicio garanție că liberalizarea va fi durabilă. 

Acest set de măsuri propus sunt în conformitate cu legislația UE și ar oferi o soluție pentru 

cazurile pe care Comisia Europeană le are deschise în ceea ce priveşte România.Identificarea 

urgentă a unor soluții potrivite în perioada imediat următoare și asumarea acestora de către 

autoritățile române vor convinge Comisia Europeană să închidă cazurile de infringement 

deschise împotriva României. 
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Având în vedere importanţa celor menţionate mai sus, vă mulţumim anticipat şi vă rugăm să 

acceptați o întâlnire cu membrii ACUE, cât mai curând posibil, pentru clarificări și detalii 

suplimentare cu privire la cele de mai sus." 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Consumul a accelerat în iulie la 8,3% susţinut de creşterea veniturilor: iulie este a treia 

lună din 2019 cu avans de peste 8% 

Iulie, prima lună din trimestrul al treilea din 2019, arată o revenire puternică a consumului după 

ce în T2 avansul lunar s-a situat între 3,9% şi 7,7% faţă de T2 2018. Analiştii spun că evoluţia 

din primele şapte luni, în special în segmentul bunurilor nealimentare, are în spate „climatul 

pozitiv din piaţa forţei de muncă şi din piaţa creditului“. 

Cifra de afaceri din comerţul cu amănuntul, cel mai bun indicator pentru consum, a crescut în 

iulie 2019 cu 8,3% faţă de luna similară din 2018 şi dublează astfel ritmul de creştere în 

condiţiile în care în iunie avansul era de 4,9% (faţă de iunie 2018), iar în mai de numai 3,9 (faţă 

de mai 2018). 

Iulie devine astfel a treia lună din acest an când consumul creşte cu peste 8% faţă de perioada 

similară din 2018, după februarie şi martie (Ă9,1%, respectiv Ă8,4%). În T2/2019 însă, ratele de 

creştere au fost mai mici, astfel că prima lună din T3/2019 arată o revenire puternică a 

consumului. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Manager Fondul Proprietatea: Investiţiile în reactoarele 3 şi 4 de la Cernavodă nu se 

justifică financiar 

Investiţiile în reactoarele 3 şi 4 de la Cernavodă nu se justifică din punct de vedere financiar şi 

sunt sensibile din punct de vedere politic, întrucât sancţiunile aplicate acum de SUA partenerului 

chinez ar produce un conflict politic, a declarat Johan Meyer, manager de portofoliu al FP. 

Manager Fondul Proprietatea: Investiţiile în reactoarele 3 şi 4 de la Cernavodă nu se justifică 

financiar 

"Investiţiile în reactoarele 3 şi 4 nu au sens din punct de vedere financiar sub în niciun caz. 

Faptul că partenerul chinez se află sub sancţiunile Statelor Unite ar face ca acest subiect să fie 

foarte sensibil din punct de vedere politic pentru Nuclearelectrica şi continuarea acestei acţiuni, 

având în vedere alianţele", a spus Johan Meyer.  
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Nuclearelectrica a semnat, în luna mai, cu China General Nuclear Power Corporation şi CGN 

Central and Eastern Europe Investment acordul investitorilor in forma preliminara cu privire la 

continuarea proiectului unităţilor 3 şi 4 de la Cernavoda. 

Meyer s-a pronunţat şi în privinţa posibilităţii ca Hidroelectrica să achiziţioneze active ale 

companiilor CEZ sau Enel, situaţie pe care Fondul Proprietatea nu o susţine, pentru că ar fi 

distructiv pentru acţionari. „Când te uiţi la rezultatele unor companii ca Hidrolectrica, şi apoi la 

evaluările atribuite altor companii, realizezi că acestea sunt semnificativ mai înalte decât la nivel 

de distribuţie şi furnizori, este cazul Enel şi CEZ. Asta înseamnă prin definiţie că dacă activele ar 

fi cumpărate la nivelul la care sunt acum, acest lucru ar fi foarte nociv. Pur şi simplu nu pot 

genera acelaşi gen de profit care se poate genera din Hidroelectrica. Aşa că părţi din Enel, da, 

asta este posibil, doar active individuale, nu întreaga companie”, a afirmat Meyer. 

Acţionarii CEZ au aprobat în luna iulie noua strategie de afaceri, care vizează printre altele 

vânzarea activelor străine, implicit cele din România, în contextul în care CEZ intenţionează să-

şi concentreze operaţiunile şi implicit investiţiile pe piaţa locală. 

În România, CEZ este unul dintre cei mai mari jucători din piaţa distribuţiei şi furnizării de 

energie electrică, cu un portofoliu format din 1,4 milioane de consumatori, cea mai mare parte 

casnici. CEZ este activ în România prin intermediul mai multor companii. Cele mai mari rămân 

însă CEZ Vânzare, cea care se ocupă de furnizarea energiei electrice, şi CEZ Distribuţie. Dincolo 

de aceste două firme, CEZ mai controlează companii active în domeniul energiei eoliene şi al 

energiei hidro. 

CEZ deţine în România şi cel mai mare parc eolian pe uscat din Europa, în zona Dobrogea, la 

Fântanele, Cogealac şi Gradina, o investiţie de 1,1 miliarde de euro. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Scandal urias din cauza votului de 3 zile in Diaspora. Ambasadorii: "Va bateti koc de 

noi?" Costurile cresc de 9 ori 

Votul din Diaspora la alegerile prezidențiale din noiembrie, care se va desfășura pe parcursul a 

trei zile, vineri, sâmbătă și duminică, ridică mai multe probleme de logistică decât au fost luate în 

calcul la adoptarea noii legislații electorale prin care s-a dorit să nu se mai repete ceea ce s-a 

întâmplat în 26 mai la alegerile europarlamentare în secțiile de votare din afara țării. 

Ambasadorii care au comunități mari de români au avut o întâlnire foarte tensionată, săptămâna 

trecută, cu reprezentanții MAE, AEP și STS, reproșându-le acestora că este imposibil să rezolve, 

logistic, cerințele introduse în legislație.  
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Cea mai mare problemă, au explicat surse participante la întâlnirea dintre ambasadori, secretarul 

general al MAE, prim adjunctul de la STS și președintele AEP, Constantin Mitulețu, este legată 

de spațiile pe care ambasadele trebuie să le închirieze pentru organizarea alegerilor. 

Asta deoarece nu sunt suficiente 3 zile pentru închiriere, ci este nevoie de 7 sau 8 zile, timp în 

care în aceste spații se instalează cabine de vot, se pregătesc urne, se fac întâlniri ale membrilor 

secției de votare, numărătoarea voturilor, curățenie etc. Locațiile publice din străinătate la care ar 

putea apela ambasadele sunt greu de eliberat pe parcursul unei săptămâni de lucru, iar locațiile 

private sunt foarte scumpe, explică ambasadorii contactați de Digi24.ro.  

În plus, există și o problemă legată de experiențele trecute cu români supărați în ziua votului. ”Eu 

voi avea mari dificultăți să găsesc spații pentru secții pentru că nici nu mai vor să audă de 

români. Și acum pe pereții unei clădiri în care a fost secție de vot la europarlamentare e scris 

m...e PSD”, a povestit un șef de misiune diplomatică.  

În afară de locații, a fost ridicată și problema personalului la întâlnirea cu autoritățile însărcinate 

cu organizarea votului în Diaspora. Cei care vor face parte din comisiile de la secțiile de vot 

trebuie să își ia concediu cel puțin 8 zile pentru a putea acoperi activitățile obligatorii legate de 

procesul electoral. În plus, numărul secțiilor de votare se dublează în Diaspora și vor crește și 

costurile necesare plății celor care vor face parte din comisii.  

Discuțiile ambasadori-autorități au fost ”neplăcute” și chiar cu ”urlete”. Potrivit unor surse 

participante, Ovidiu Grecea, consulul  general al României la Vancouver, ar fi strigat: ”Vă bateți 

joc de noi?” 

Constantin Mitulețu, președintele AEP, a explicat pentru Digi24.ro că numărul de secții de votare 

a fost mărit la 900, mai mult decât dublu față 441 câte s-au dovedit insuficiente la alegerile din 

26 mai.  

”Problemele pe care le-au ridicat ambasadorii țin doar de misiunile lor diplomatice. Întinderea 

votului din Diaspora pe mai multe zile creează aceste probleme, majoritatea fiind de natură 

logistică. Gândiți-vă însă, că și Președintele, și premierul, și Parlamentul au propus inițial 7 zile. 

Noi, AEP, am fost singura instituție care am susținut și am insistat pentru votul pe 3 zile. Am 

cântărit, am analizat că e mult pe 7 zile. Dacă făceam pe 7 zile era și mai rău. În acest moment, 

din ce ne-a comunicat MAE, sunt aproximativ 900 de secții de vot în Diaspora”,, a declarat 

Mitulețu. 

Costul estimativ al votului din Diaspora este de aproximativ 35 de milioane de euro, din care 10 

milioane de euro este costul suportat de AEP pentru votul prin corespondență și buletinele de 

vot. Anii trecuți suma cheltuită pentru votul în Diaspora era în jur de 4 milioane de euro, a mai 

explicat președintele AEP. 

(Sursa: Digi 24) 
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România, pe ultimul loc în topul statelor UE la banii alocaţi pentru sănătate 

România a alocat 5% din PIB pentru sănătate în 2016, situându-se pe ultimul loc în topul statelor 

membre ale Uniunii Europene. Media UE este de 10%, iar pe primul loc se află Franţa, care a 

acordat 11,5% din PIB sănătăţii, potrivit unui studiu Eurostat publicat miercuri. 

România, pe ultimul loc în topul statelor UE la banii alocaţi pentru sănătate 

Cheltuielile curente de asistenţă medicală în Franţa au fost finanţate cu 11,5% din produsul 

intern brut, în 2016, mai mult decât în orice alt stat membru al UE. Următoarele state care au 

acordat sume semnificative pentru sănătate în 2016 au fost Germania (11,1%) şi Suedia (11,0%). 

În schimb, domeniul medical a fost finanţat cu mai puţin de 7,5% din PIB în 12 state membre, 

România înregistrându-se pe ultimul loc cu 5%, potrivit Eurostat. Datele pentru anul următor 

arată că România a majorat procentul din PIB pentru sănătate, ajungând la 5,16% în 2017. 

Vecinii bulgari au acordat în perioada analizată 8,23% din PIB pentru domeniul medical, iar 

Ungaria, 7,13%. 

Surprinzător, cea care îi urmează României este Luxemburg care a alocat 5,47% din PIB pentru 

sănătate, însă acest lucru este justificat de nivelul ridicat al produsului intern brut din acest stat, 

fapt care compensează procentul scăzut, susţine Eurostat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Un cercetător român este câştigătorul unui grant de 1.5 milioane de euro din partea UE: 

Proiectul lui va contribui în analiza datelor din secvenţierea ADN 

Alexandru Tomescu, cercetător în ştiinţe computaţionale la Universitatea din Helsinki, Finlanda, 

a primit un grant de 1,5 milioane de euro în urma unui concurs organizat de Consiliul European 

pentru Cercetare (ERC) şi dedicat specialiştilor aflaţi la începutul unei cariere independente. 

Un cercetător român, câştigător al unui grant de 1,5 milioane de euro din partea UE 

Proiectul lui Alexandru Tomescu, "Algoritmi siguri şi compleţi pentru bioinformatică 

(SAFEBIO)", va contribui semnificativ în analiza datelor din secvenţierea ADN, o tehnologie 

care poate fi folosită în diagnosticul medical, potrivit unui comunicat al Comisiei Europene. 
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Parte a programului UE pentru cercetare şi inovare Orizont 2020, granturile pentru cercetători 

aflaţi la începutul unei cariere independente au o valoare totală de 621 de milioane de euro şi au 

fost acordate unui număr de 408 oameni de ştiinţă, pentru a-i ajuta să îşi constituie propriile 

echipe şi să desfăşoare activităţi de cercetare de pionierat în diverse discipline, generând, astfel, 

aproximativ 2.500 de locuri de muncă pentru bursieri titulari de doctorate, doctoranzi şi alţi 

angajaţi. 

Activităţile de cercetare vizate de aceste granturi se vor axa pe diferite subiecte, precum: 

studierea modului în care alimentele de origine vegetală provenite din păduri ar putea oferi 

soluţii de reducere a foametei la nivel mondial; evaluarea intensităţii, a frecvenţei şi a distribuţiei 

modului în care creşte nivelul mării în Europa; investigarea modului în care companiile de 

tehnologie îşi promovează produsele şi urmăresc să obţină încrederea consumatorilor; elucidarea 

abilităţilor de supravieţuire ale organismelor unicelulare. 

Ca şi în viaţa reală, multe dintre chestiunile analizate de cercetători sunt pline de incertitudini. În 

ştiinţa computaţională, de regulă, abordarea este de a vizualiza şi a analiza toate soluţiile posibile 

la o problemă, în speranţa de a găsi printre ele pe cea corectă. Cu cât se lucrează însă cu mai 

multe date, cu atât această abordare devine mai puţin realistă. Datorită noului său grant ERC 

pentru cercetători debutanţi, dr. Alexandru Tomescu va fi în măsură să soluţioneze această 

incertitudine, potrivit aceluiaşi comunicat. Ideea sa este să studieze acele părţi ale unei soluţii 

care sunt comune tuturor răspunsurilor la o problemă computaţională. 

Teoretic, aceste soluţii parţiale sunt "sigure", conţin informaţii probabil corecte. Această 

abordare este deja utilizată experimental, dar Tomescu va fi primul care o va aborda analitic. 

Activitatea sa va fi deosebit de utilă pentru analiza datelor din secvenţierea ADN, întrucât 

această tehnologie evoluează de la laborator la diagnostic medical. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Marea Britanie renunţă la planul de a anula libertatea de circulaţie pentru imigranţii UE 

imediat după Brexit / Cetăţenii europeni vor putea rămâne până în decembrie 2023 

Guvernul britanic a renunţat la planul de a anula libertatea de circulaţie pentru imigranţii din 

state UE imediat după producerea Brexit şi va acorda cetăţenilor europeni drept de şedere 

temporară pe o perioadă de trei ani, informează agenţia de ştiri Reuters. 

Marea Britanie renunţă la planul de a anula libertatea de circulaţie pentru imigranţii UE imediat 

după Brexit / Cetăţenii europeni vor putea rămâne până în decembrie 2023 

Anunţul făcut luna trecută de Guvernul de la Londra privind anularea bruscă, imediat după 

Brexit, a dreptului automat al cetăţenilor UE de a locui şi munci în Marea Britanie a provocat 

confuzie. 
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"Libera circulaţie care există în prezent se va încheia pe 31 octombrie, când Marea Britanie va 

ieşi din Uniunea Europeană", a anunţat Priti Patel, noul ministru britanic de Interne, în luna 

august. 

Organizaţia care îi reprezintă pe imigranţii din ţări UE aflaţi în Marea Britanie, The3million, a 

avertizat că o astfel de măsură ar genera "discriminare". 

Însă Guvernul de la Londra a fost nevoit să renunţe la această abordare în contextul 

avertismentelor că planul ar putea fi contestat în justiţie de unii dintre milioanele de imigranţi 

UE. 

Potrivit unui mecanism de reglementare a şederii temporare, cetăţenii UE care ajung în Marea 

Britanie până la finalul lui 2020 vor putea rămâne în această ţară până în decembrie 2023. 

Premierul Boris Johnson a adoptat o abordare dură faţă de Uniunea Europeană, respingând 

Acordul Brexit elaborat de fostul Cabinet Theresa May cu Bruxellesul şi afirmând că Marea 

Britanie se va retrage din Blocul comunitar pe 31 octombrie 2019 cu sau fără un nou tratat. 

La rândul său, Uniunea Europeană a refuzat renegocierea Acordului Brexit şi a avertizat că va 

introduce controale la frontiera cu Marea Britanie în cazul producerii unui Brexit fără acord. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Uniunea Europeană a prelungit cu şase luni sancţiunile impuse Rusiei 

Reprezentanţii permanenţi ai celor 28 de state membre ale Uniunii Europene au decis extinderea 

cu încă şase luni a sancţiunilor impuse unor cetăţeni şi entităţi din Rusia, a declarat miercuri o 

sursă din cadrul Consiliului Uniunii Europene pentru agenţia rusă TASS. 

Uniunea Europeană a prelungit cu şase luni sancţiunile impuse Rusiei 

Sancţiunile fuseseră prelungite cu şase luni şi în luna martie şi ar fi trebuit să expire pe 15 

septembrie. Potrivit aceleiaşi surse, măsura va fi aprobată în mod oficial săptămâna viitoare. 

Uniunea Europeană a decis impunerea de sancţiuni Rusiei din cauza incidentului maritim din 

Marea Azov, a activităţilor din estul Ucrainei şi a anexării regiunii ucrainene Crimeea. 

În total, lista de sancţiuni cuprinde 171 de cetăţeni ruşi şi ucraineni, precum şi 44 de entităţi ruse. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Şefa Executivului din Hong Kong anunţă retragerea legii privind extrădările către China 

Şefa Executivului din Hong Kong, Carrie Lam, a anunţat miercuri retragerea proiectului de lege 

privind extrădarea, care a provocat proteste timp de aproape trei luni, relatează site-ul agenţiei 

Reuters. 

BREAKING Şefa Executivului din Hong Kong anunţă retragerea legii privind extrădările 

Anunţul, care a fost făcut în timpul unei şedinţe interne, a venit la doar două zile după ce presa a 

relatat că Lam ar fi declarat că ar demisiona dacă ar avea de ales pentru că a cauzat "un haos de 

neiertat" încercând să introducă o controversată lege privind extrădarea. 

Demonstraţiile prodemocraţie din Hong Kong durează de aproape trei luni, izbucnind ca reacţie 

la un controversat proiect de lege care ar fi facilitat extrădările în China. Aproximativ 700 de 

protestatari au fost reţinuţi, iar mulţi sunt inculpaţi. 

Fostă colonie britanică, teritoriul Hong Kong a fost cedat Chinei de către Marea Britanie în anul 

1997, cu condiţia ca acest teritoriu să păstreze un nivel ridicat de autonomie, exceptând afacerile 

externe şi apărare, pentru o perioadă de 50 de ani. Astfel, acest teritoriu are un sistem legislativ 

diferit de cel al Chinei, prin intermediul principiului „O ţară, două sisteme”. 

(Sursa: Mediafax) 

 


